



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢမုၢ်ဒေသီ, ၂၀၂၀ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-19-106-11

တီအူကီၢ်ရၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: သွံၣ်ထံးမုၢ်ခွါတၢ်မၤပယုဲထီၣ်ဒါဖိသၣ်
အဘျီတဖၣ်အဘျီ, ၂၀၁၆ နံၣ်တုၤလါအိးကထိဘၣ် ၂၀၁၉ နံၣ်

စးထီၣ်လၢ ၂၀၁၆ နံၣ်လံာ်လံာ်န့ၣ် နီၣ် ၁---ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်မၤပယုဲအိၣ်လၢအဖါတၢ် အဘျီတဖၣ်အဘျီ
ဖဲဒ---သဝိ, အ---ကရူဂ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအိးကထိဘၣ် ၂၀ သီ, ၂၀၁၉
နံၣ်အနံၤန့ၣ် အဖါတၢ်အံၤလဲၤထုးထီၣ်ကွၢ်အိၣ်လၢကီၢ် မုၢ်လၢအဝဲအိၣ်ထီၣ်ဒီး အဟုးအသးသၢလါလံာ်အယံ
န့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်အံၤတဲဖျါထီၣ် အတၢ်အိၣ်သး ဆူအသရၣ်မုၢ်ကွၢ်ခိၣ်အိၣ်ဝံၤ သရၣ်မုၢ်ကွၢ်ခိၣ် ဆဲးကျိးဝဲ
လီၢ်ကဝိပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ပယါပၤကီၢ်လၢ အအိၣ်လၢ (သံတောၣ်မြို့သစ်) တဖၣ် ဖိၣ်န့ၣ်ဝဲ
ပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤလၢခံတနံၤဘၣ်ဆၣ်ဖဲလါအိးကထိဘၣ် ၂၀ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အနံၤန့ၣ်ပျါကွၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.
အဝဲသ့ၣ်စံးဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဖိၣ်ယာ်ဝဲပုၤမၤကမၢ်တၢ်အံၤယံာ်ယံာ်တသ့ဘၣ်မုၢ်လၢပုၤတဖၣ်အိးထီၣ်တၢ်မုးတၢ်ရၣ်
ထီၣ်ဒါပုၤမၤကမၢ်တၢ်အံၤ နီတဂၤဘၣ်အယံန့ၣ်လီၤ. လၢခံဒီး လီၢ်ကဝိပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်တခီ ဆၢတဲာ်
သကိးဝဲလၢကနီၣ်ဟးထီၣ်ကွၢ်ပုၤမၤကမၢ်တၢ်အံၤလၢသဝိဒီးကဟ့ၣ်ဝဲအခွဲးလၢကယုာ်ထီၣ်ကွၢ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ် အနံၤန့ၣ် အဝဲလဲၤခိၣ်ဖိၣ်အသးလၢ ကီၢ်ပယါပၤကီၢ်အအိၣ်ဒ် အ---
ကရူဂ်ခိၣ်ယုထီၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ အဝဲအိၣ်ခိးထီၣ်ဝဲ တၢ်မုးအတၢ်ဆၢတဲာ်ဖဲဖၣ်အန့ၣ်လီၤ.
ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိအမိၢ်ဒီး အဘူးအတၢ်တဖၣ်သ့ၣ်ညါထွဲ တၢ်ကဲထီၣ် အသးအံၤဘၣ်ဆၣ် အဝဲသ့ၣ်တတီၣ်ဖျါထီၣ်
တၢ်ဂုၢ်အံၤဘၣ် မုၢ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤကဲထီၣ်ဝဲလၢ ပုၤဒီးဘူးဒိတၢ်လိာ်သးခံဂၤအဘၣ်စၢၤအယံန့ၣ်လီၤ. ခိဖျိ
လၢ နီၣ်၁---အံၤ ဘၣ်တၢ်တဲပျါတဲဖုးအိၣ်လၢအဖါတၢ်အယံ အဝဲတဲဖျါထီၣ်တၢ်ဂုၢ်အံၤဆူ ပုၤဂၤအအိၣ်တဘျီ
ဘၣ်ဒီးဘၣ်အိၣ်တ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဘျီတၢ်ဘျီအပူၤန့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	သွံၣ်ထံးမုၢ်ခွါတၢ်မၤပယုဲထီၣ်ဒါဖိသၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	၂၀၁၆ နံၣ်တုၤလါအိးကထိဘၣ် ၂၀၁၉ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝိ, ကရူဂ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	ဒ---သဝိ, အ---ကရူဂ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်

¹တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဖဲ လါဒဲးဝဲဘၣ် ၂၀၁၉ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူ
ဟ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ လီၢ်ကဝိပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ တီအူ ကီၢ်ရၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအိၣ် လၢကညီဂုဂ်ဝိခွဲးယာ်ကရူဂ်
KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝိပုၤ န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်
အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအိၣ်လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကွဲးရဲပုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲပနီၣ်ကဝိပုၤအပူၤန့ၣ်မုၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ပုလဲအတူဘဉ်တၢ်တၢ်အဂၢၢ်အကျိၤ	
မံၤ	နီၤခ---
သးနံၣ်	၁၃
မုၢ်/ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိယီဖိအိၣ် တအိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ကွီဖိ
တၢ်ဘျဉ်တၢ်ဘါ	ခရံၣ်
အိၣ်ဆိးန့ၣ်သဝီ	၄---

ပုလဲအမၤအပယုဲတၢ်တၢ်အဂၢၢ်အကျိၤ		
မံၤ	လီၤလၢ	သဝီ
စီၤဖ---	ဟံၣ်တဆံခိၣ်	၄---

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁.ရဲပုးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤတဆီဘဉ်တဆီတက့ၢ်.

ယဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢ ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ (KNU) ကီၢ်ဆဉ်အဝဲၤဒၢးခိၣ်လၢ ဒိၣ်ဖးခိၣ် ကီၢ်ဆဉ်,တီအူကီၢ်ရုၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဝံၤအလီၢ်ခံ,ယလဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီးဟံၣ်တကယၤခိၣ်လၢ၄---သဝီပူၤ ဒီးယသံကွၢ်မၤနီၣ်မၤယါဘဉ်ယးတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂၢၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ဟံၣ်တကယၤခိၣ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ကစီၣ်ဘဉ်ယး မုၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးတၢ်မၤပယုဲဖိသဉ် အဘျီတဖၣ်အဘျီအံၤလၢ သရၣ် မုၢ်ကွီခိၣ်လၢအဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဝံၤဒီးအဝဲပၣ်ယုာ်ပၣ်ဂီၢ်လၢတၢ်ယိထံသမံသမိးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ ဘူးဘူးတံၢ်တံၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂၢၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂၢၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.

လၢအပူၤကွံာ် သၢနံၣ်န့ၣ် နီၤခ---လၢအသးအိၣ် ၁၃ နံၣ်တဂၤဘဉ်တၢ်ဖိၣ်ဆုၣ်မၤပယုဲအီၤအဘျီတဖၣ် အဘျီလၢ အဖါတံၢ် စီၤဖ--- လၢ ၄---သဝီ, အ---ကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆဉ်, တီအူကီၢ်ရုၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအမၤကမ့ၢ်တၢ်တဂၤအံၤအသးနံၣ်အိၣ်၃၀နံၣ်ဘျဉ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.အဝဲအိၣ်ဒီးအဟံၣ်ဖိယီဖိဒီးအဖိအိၣ်ဝဲ (၃) ဂၤန့ၣ်လီၤ. နီၤခ--- အမိၢ်အဟံၣ်လီၤဖးလိာ်သးဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲလဲၤအိၣ်ဝဲဒီးအဖါတံၢ်လၢ ဆဲးထီၣ်ကွီ ကန့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ခဲအံၤအဝဲထီၣ်ဝဲဒၣ်ဖိတီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါအီးကထိဘဉ် ၂၀ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အပူၤန့ၣ် စီၤဖ--- လဲၤဆူ အဖိခိၣ်မုၢ်အကွီလၢ ၄--- သဝီပူၤ လၢကထံၣ်လိာ်သးဒီး သရၣ်မုၢ်ကွီခိၣ် ဒီၤဟ---အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲယုဲထီၣ်ဝဲသရၣ်မုၢ်ကွီခိၣ်လၢ ကထူးထီၣ်ကွံာ်အဖိခိၣ်မုၢ်အံၤလၢကွီ မ့ၢ်လၢအဒၢထီၣ်န့ၢ်လံၤသၢလါလံၤအယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဝံၤအလီၢ်ခံ, သရၣ်မုၢ်ကွီခိၣ်ကိးယီၤ နီၤခ---ဒီးသံကွၢ်ဝဲတၢ်အိၣ်သးန့ၣ်လီၤ. နီၤခ---တဲ ဘဉ်သရၣ် မုၢ်ကွီခိၣ်အံၤ လၢ

အဲဘဲဘဲတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်အီၤလၢအဖါတၢ်ဒီး အဲဘဲဘဲတၢ်မၤပယုၤအီၤဒ်အံၤ စးထီၣ်လၢအပူၤကွၢ် သၢနံၣ်လံ န့ၣ်လီၤ.တနံၤယီၤန့ၣ်သရၣ်မုၢ်ကွၢ်ခိၣ်ပၢ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူၣ်သဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

စီၤအ---, လီၤကဝီၤဟံၣ်တကယၤခိၣ် တဲၤ, “သရၣ်မုၢ်ကွၢ်ခိၣ်ကိးယၤဒီးတဲဘၣ်ယၤလၢ တၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးပိၣ်မုၢ်ဖိအံၤန့ၣ် အဲမၤတဘၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. အယီၤ, ယတဲအီၤလၢယကးသ့ၣ်ညါ ကရူၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤဒီးယလဲၤဆူကရူၢ်ခိၣ်ဒီးယတဲဘၣ်အီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလီၤ.” လၢခံတနံၤန့ၣ်လီၤကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဆဲးကျိးဝဲကီၢ်ပယီၤအပၤကီၢ် ၆ သၤတီၤမ့ၣ်သ့ၣ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ် လၢကတိၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်ဝံၤဒီးပၤကီၢ်ခိၣ်တဂၤဒီးပၤကီၢ်အဂၤယဲၢ်ဂၤဟဲဆူၣ်သဝီၤဒီးဖိၣ်န့ၣ်စီၤဖ---န့ၣ်လီၤ.

စီၤအ--- တဲၤလၢ, “ပတဲကျဲၤပၤကီၢ်ဝံၤန့ၣ် အဲသ့ၣ်ဟဲဖိၣ်အီၤတဘျီယီၤလီၤ. အဲသ့ၣ်က့ၢ်ကိးအီၤဆူပၤကီၢ်ဂ့ၢ်ဒီး ဟံၣ်ဝဲန့ၣ် တနၤန့ၣ်လီၤ. လၢခံတဂီၢ်န့ၣ် ပၤကီၢ်ကိးပုၤဒီးသံကွၢ်ပုၤဘၣ်ယး ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အဲသ့ၣ်တဲၤလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤကဘၣ်အိးထီၣ်တၢ်အမူးလီၤ. ဘၣ်မနုၤအယီၤလဲၣ်န့ၣ် အဲသ့ၣ်ဖိၣ်ယၢ် ပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤဒ်န့ၣ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘူးတၢ်လၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တကပၤ တဟဲပၢ်ထီၣ်နီၣ်တဂၤလၢကအိးထီၣ်တၢ်အမူးဘၣ်အယီၤ ပဒးသ့ၣ်ညါ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤန့ၣ်အပၢ် ဘၣ်ဆၣ်အဲၤဟဲစဲၤခဲၤန့ၣ်လီၤ.”

နီၢ်ခ---အပၢ်လၢအအိၣ်လၢ တ---သဝီ, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်တဂၤအံၤ တၢ်ဒးသ့ၣ်ညါအီၤလၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ. စီၤဘ---လၢအမ့ၢ် အ---ကရူၢ်ခိၣ်တဂၤအံၤကတဲၢ်ကတီၤန့ၣ်ဝဲ တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အပၢ်တဂၤအံၤအဂီၢ် လၢကဟဲက့ၤလၢ ဒ---သဝီ ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်လၢကျဲတဂ့ၤဘၣ်အယီၤ အဲဟဲက့ၤတတုၤဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ဖဲလၢအိးကထိဘၣ် ၂၁သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အနံၤန့ၣ် တၢ်ပျါကွၢ် စီၤဖ--- လၢတၢ်ဒးယၢ်အီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် ကမၤကမၢ်လၢ တၢ်ပျါကွၢ်အီၤချ့သဒဲးလၢ မၤကမၢ်တၢ်ဖးဒိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. **ကညီၤပိၣ်မုၢ်ကရၢ (KWO)** လီၤကဝီၤအပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်တဂၤတဲၤဖျါဝဲလၢ သဝီဖိတဖၣ်ကမၤကမၢ်မ့ၢ်လၢ ကီၢ်ပယီၤပၤကီၢ်အတၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အကျိၤအကျဲၤဒ်လဲၣ်န့ၣ်အဲသ့ၣ်တသ့ၣ်ညါဒီးန့ၣ်ပၢ်ဝဲဘၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ.

လၢခံတနံၤန့ၣ် ကရူၢ်ခိၣ်ကိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီးသဝီဖိတဖၣ်လၢကဆၢတဲၢ်သကိးတၢ်ကမၢ်လၢ ပုၤမၤကမၢ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးလၢ ကနီၤဟးထီၣ်ကွၢ်ဝဲပုၤမၤကမၢ်တၢ်အံၤလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. စီၤအ--- တဲဘၣ် **ကညီၤဂ့ၢ်ဝိၣ်းယၢ်ကရူၢ်(KHRG)**လၢ လီၤကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် မၤတၢ်တသ့နီၣ်တမံၤဘၣ်အဂ့ၢ်ဒ်အံၤန့ၣ်လီၤ. “အဲ (ကရူၢ်ခိၣ်) တဲယၤလၢ အဲသ့ၣ်စံၣ်ညီၣ်ပုၤမၤကမၢ်တၢ်သ့ၣ်ထဲလၢနီၤဟးထီၣ်ကွၢ်အီၤလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.” ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အပၢ်ဟဲတုၤလၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ပူၤစဲၤခဲၤအယီၤ ကရူၢ်ခိၣ်တဟံးန့ၣ်အတၢ်ထံၣ်လၢဘၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်မၤတၢ်ဆၢတဲၢ်ဝံၤလဲၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ.

နီၢ်ခ---အပၢ်အသးတမံၤထွဲဝဲ လီၤကဝီၤကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒီး ပၤကီၢ်တဖၣ်အတၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ အဲတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူၣ် ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ် **ကညီၤဒီကလုၢ်စၢဖိၣ်ကရၢ(KNU)**အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. KNUယီၤထံသ့ၣ်ညါက့ၤဝဲတၢ်ဂ့ၢ်ခိဖျိကတီၢ်တၢ်ဒီး အ---ကရူၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံဒီး အဲသ့ၣ် သ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲလၢ စီၤဖ--- လဲၤတုၤ ဝဲလဲၣ်ဆူ **ကရူၢ်နံၣ်ကီၢ်စံၣ်**အယီၤအဲသ့ၣ်ကဟဲက့ၤကိးက့ၤဝဲအဂီၢ်တညီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လီၤကဝီၤ KWOအပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ဖဲလီၤကဝီၤ KNUအပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဂုၢ်ကျဲးစၢးယီၤထံတၢ်ဂ့ၢ်အခါအ---ကရူၢ်ခိၣ်မၤဝဲစီၤဖ---လၢကလဲၤခိၣ်ဖိၣ်ကွၢ်အသးန့ၣ်လီၤ.ဖဲလၢနီၣ်ဝုဘၣ် ၂၀သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အနံၤန့ၣ် အဲဟဲက့ၤ ဒီးဖိၣ်အသးလၢကီၢ်ပယီၤပၤကီၢ်အရူၤဝဲ **သၤတီၤမ့ၣ်သ့ၣ်**အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢနီၣ်ဝုဘၣ် ၂၅ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အနံၤန့ၣ်အဲဘၣ် တၢ်ဆူၣ်အီၤဆူဖၣ်အၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွီၢ်ဘျီၣ် အတၢ်တဲလီၤ

